
1 

 

Protokół Nr 21/20 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z 11 lutego 2020 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali Nr 117 Urzędu Miejskiego 

Trzcianki w godz. 13:00 do 16.40 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności; 

2) pan Roman Dacków – specjalista ds. technicznych, 

3) pan Mariusz Gawrych – mieszkaniec Trzcianki 

Ad 1) Otwarcie obrad. 

Przewodniczący komisji Robert Matkowski otworzył posiedzenie komisji, 

witając wszystkich obecnych.  

Ad 2) Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący komisji przedstawił porządek posiedzenia , który 

przedstawiła się następująco: 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie:  

1) protokołu Nr 18/19 z dnia 13.11.2019 r. oraz 03.12.2019 r., 

2) protokołu Nr 19/19 z dnia 11.12.2019 r., 

3) protokołu Nr 20/20 z dnia 13.01.2020 r.  

4. Kontrola przetargów i zamówień publicznych: Zagospodarowanie Placu 

Pocztowego wraz z utworzeniem Centrum Integracji Społecznej oraz 

zagospodarowanie terenu Targowiska Miejskiego wraz z terenami 

przyległymi - z uwzględnieniem rzetelności, celowości i gospodarności. 

5. Kontrola wykorzystania obiektów infrastruktury sportowej i turystycznej 

gminy Trzcianka. 

6. Sprawy wniesione do Komisji. 

7. Wnioski Komisji. 
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8. Zakończenie obrad. 

Ad 3) Zatwierdzenie: protokołu Nr 18/19 z dnia 13.11.2019 r. oraz 

03.12.2019 r., protokołu Nr 19/19 z dnia 11.12.2019 r., protokołu Nr 20/20  

z dnia 13.01.2020 r.  

Radni nie mieli uwag do protokołów, zostały przyjęte w głosowaniu: 

-protokół Nr 18/19 z dnia 13.11.2019 r. oraz 03.12.2019 r. za 3, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0, 

-protokół Nr 19/19 z dnia 11.12.2019 r. za 3, przeciw 0, wstrzymujących się 0, 

-protokół Nr 20/20 z dnia 13.01.2020 r. za 3, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

Ad 4) Kontrola przetargów i zamówień publicznych: Zagospodarowanie 

Placu Pocztowego wraz z utworzeniem Centrum Integracji Społecznej oraz 

zagospodarowanie terenu Targowiska Miejskiego wraz z terenami 

przyległymi - z uwzględnieniem rzetelności, celowości i gospodarności. 

Przewodniczący komisji Robert Matkowski ogłosił 5 minut przerwy,  

w związku z nieobecnością radnego Marka Kupsia oraz radnego Wojciecha 

Magdziarza, radni wizytowali Targowisko Miejskie w związku z opadami 

deszczu, chcieli zobaczyć jak wygląda plac Targowiska po opadach deszczu. 

Po przerwie wznowiono posiedzenie komisji, w pełnym składzie. 

Przewodniczący komisji wspomniał, że na poprzednich posiedzeniach 

komisji rozmawiano o aspektach odprowadzania wody deszczowej, ponieważ 

przy wizji lokalnej przeprowadzonej wcześniej dowiedziano się, że przy 

intensywnych opadach deszczu Centrum Integracji Społecznej może zostać 

zalane. Woda może zostać nieodebrana, stwierdzono, że aby dobrze to zrobić, 

wymagałoby to zainwestowania dużej kwoty w infrastrukturę. Cały problem jest 

w tym, aby dowiedzieć się w jakim zakresie zwrócono się lub nie zwrócono się 

o wydanie warunków i czy projekt uwzględniał uwagi ZIK-u. 

Radny Marek Kupś zapytał o protokół wspólnych uzgodnień  z ZIK-iem  

o warunki przyłączenia do instalacji sanitarnej i deszczowej, czy wykonano 

dokładną inwentaryzację miejsca budowy, tak aby wskazać wszystkie możliwe 
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zagrożenia, ponieważ okazuje się, że tych zagrożeń jest bardzo dużo, teren jest 

utwardzony, więc będzie miejscem zbierania się wód deszczowych. Zwrócił 

uwagę, że w przyszłości może być problem z odprowadzeniem wody z takiej 

duży powierzchni. Radny oczekiwał odpowiedzi jakie dokumenty współpracy 

zostały wypracowane z Zakładem Inżynierii Komunalnej.  

Pan Roman Dacków wyjaśnił, że dokumentacji dotyczącej uzgodnień nie 

było. ZIK wydał warunki techniczne wykonania przyłączy wodno-

kanalizacyjnych. Zauważył, że jest problem z wodą pochodzącą z opadów. ZIK 

w warunkach technicznych wskazywał, aby zagospodarować jak największą 

ilość, na terenie placu, poprzez kompensatory i inne urządzenia do tego służące. 

Położenie Placu Pocztowego jest takie, że woda będzie spływać. Woda 

deszczowa może popłynąć w kierunku ulicy Spokojnej, Żeromskiego lub 

Mochnackiego (to są kanalizacje ogólnospławne). Nie wiedział, czy byłaby taka 

możliwość, aby zamontować jeszcze rurę deszczową w ulicy Mochnackiego  

i częściowo w Grunwaldzką. W ulicy Spokojnej też nie ma możliwości 

wykonania. Być może projektant nie zauważył problemu w tej części koło 

sklepu Stokłosa, bo jeżeli woda z tego terenu nie spłynie to woda spłynie na 

Targowisko.  

Radny Wojciech Magdziarz zapytał czy na etapie projektowania ZIK brał 

udział w spotkaniach i czy były konsultacje z ZIK-iem w tematyce 

wykonywanych robót. Czy były adnotacje ZIK-u nanoszone na projekcie?  

Pan Roman Dacków, wyjaśnił, że projektant z KONTUR Piła przyjeżdżał 

na konsultacje, ale nie wiedział czy adnotacje były nanoszone. To polegało 

bardziej na doradztwie. Cały projekt był uzgodniony na Naradzie 

Koordynacyjnej w Czarnkowie. Nie ma wiedzy czy dobrze te przyłącza są 

wykonane i zgodnie z warunkami technicznymi, bo budowa jest jeszcze trwa. 

Pan Roman Dacków dodał, że współpraca z kierownikiem budowy jest cały 

czas, jeśli jest potrzeba wymiany jakiegoś elementu to jest to wykonywane, aby 



4 

 

nie blokować pracy. Harmonogram jest realizowany. Są dokonywane zmiany 

poprzez wymianę hydrantów ulicznych, spusty uliczne, włazy żeliwne.  

Radny Marek Kupś zapytał czy było brane pod uwagę wykorzystanie 

kanalizacji ogólnospławnej jako deszczowej i utworzenia nowej sanitarnej? 

Warto zauważyć jaka jest powierzchnia, z której będzie spływać woda opadowa.  

Pan Roman Dacków odpowiedział, że nie brano pod uwagę takiego 

rozwiązania.  

Radny Wojciech Magdziarz zauważył, że warto pomyśleć jak będzie 

rozwiązany problem z odprowadzeniem wody z budynków, które są dookoła 

CIS-u. 

Radny Marek Kupś zauważył, że drzewa, które znajdowały się wcześniej 

w parku pozwalały na wchłonięcie dużej ilości wody, teraz tego nie będzie, 

ponieważ dookoła jest teren utwardzony, a drzewa zostały wycięte. Obszar wód 

opadowych zwiększył się dwukrotnie.  

Pan Roman Dacków wspomniał, że jeżeli będzie problem z kanalizacją 

terenu od byłego przystanku PKS na wysokości sklepu Sosenka, jest  

wprowadzona do ronda. W sytuacji, kiedy będzie dostęp jest plan bez 

wykopowej naprawy.  Planuje się jeszcze naprawy bez wykopowe na innym 

odcinku. Stwierdził, że nie powinno być obaw o zalanie CIS-u, jeśli będzie 

dobrze wykonana budowa. Nie było mowy o budowie sieci kanalizacji 

sanitarnej dla CIS-u, dla targowiska było to uwzględnione i zostało wykonane.  

Przewodniczący komisji dodał, że woda z awaryjnego odprowadzenia 

wody ma być przerzucona w stronę Targowiska, daje to obraz, że przy 

intensywnych opadach może być problem. Według wykonawców nie wykonano 

odpowiednich badań gruntu, grunt jest gliniany i nie jest w stanie przyjąć tak 

dużej ilości wody, jaka założył ktoś w projekcie.  

Pan Roman Dacków, w warunkach technicznych jest wyraźnie zapisane, 

że pozostała woda, która nie przejdzie przez kompensatory rozejdzie się 

powierzchniowo.  
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Radny Marek Kupś był zaskoczony, że ZIK jako właściciel i eksplorator 

tych sieci nie został poproszony do odbiorów cząstkowych, aby monitorować 

bieżąco stan wykonania prac, nagle może okazać się, że coś niedokładnie 

zostało wykonane.  

Pan Roman Dacków dał do wglądu radnym projekt sieci wodno-

kanalizacyjnej. Wyjaśnił, zasady funkcjonowania kompensatorów- 

bezodpływowych zbiorników.  

Przewodniczący komisji Robert Matkowski poinformował, że komisja 

otrzymuje informacje, że to projektant wiele rzeczy narzucał. Były sytuacje, 

gdzie proponowano inne rozwiązanie, ale projektant miał swoje zdanie i nie 

przyjmował innych rozwiązań.   

Pan Roman Dacków stwierdził, że projektanci właśnie tacy są, że mają 

swoje zdanie i przy nim pozostają.  

Radny Marek Kupś zapytał, czy wyliczano koszt budowy sieci sanitarnej  

i deszczowej od Placu Pocztowego, przez ulicę Spokojną do rzeczki Trzcinica.  

Pan Roman Dacków odpowiedział, że nie wykonano takiego kosztorysu, 

według niego jest to zadanie prawie niewykonalne, stwarzałoby to problemy 

komunikacyjne, blokowanie głównych ulic w tamtym rejonie miasta.  

Radny Marek Kupś zauważył, że są teraz takie możliwości techniczne, 

więc można to wykonać. Należałoby taką kalkulację zrobić.   

Pan Roman Dacków zwrócił uwagę na fakt, że dużo środków 

przeznaczanych jest na oczyszczalnię ścieków. Jest to oczyszczalnia oddana do 

użytku 14 lat temu, także wymaga dużo nakładów finansowych.  

Radny Marek Kupś stwierdził, że należy do takich ważnych inwestycji  

i ich modernizacji myśleć wiele wcześniej. Oczyszczalni ścieków w Trzciance 

pracuje w wyjątkowo agresywnym środowisku, gdzie niestety są 

niekontrolowane zrzuty ścieków przez niektóre firmy, które pogarszają stan 

instalacji.  Do przewidzenia było, że żywotność niektórych urządzeń na 
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oczyszczalni jest określona. Uważał, że i tak bezawaryjnie oczyszczalnia 

funkcjonuje 14 lat.  

Radny Wojciech Magdziarz dał pod dyskusję temat gwarancji po 

wykonaniu robót, czy to odpowiada biuro KONTUR, czy wykonawca? Czy jest 

jakaś odpowiedzialność KONTUR Piła za projekt, czy z przekazaniem projektu 

wykonawcy przekazuje również gwarancję za ten projekt? Czy wykonawca daje 

tylko gwarancję czy też projektant daje gwarancję? Jak to jest zabezpieczone 

przez gminę? Wiadomo, że każdy materiał ma swoją żywotność. Inwestycja jest 

bardzo posunięta, ciężko będzie cokolwiek wprowadzić, jakieś zmiany, nawet 

jeśli komisja dostrzeże nieprawidłowości.   

Pan Roman Dacków wyjaśnił, że jest sporządzony protokół odbioru 

narady, każda z branż wypowiadała się w tym temacie. 

Przewodniczący komisji Robert Matkowski odczytał odpowiedź na 

wniosek komisji z poprzedniego posiedzenia dotyczący zabezpieczenia  

projektanta od błędów w sztuce projektowania, dające odpowiedź na pytanie 

radnego W. Magdziarza.  

Głos zabrał Mariusz Gawrych, który zapytał czy chodzi o ustalenie, kto 

będzie odpowiedzialny w momencie, kiedy coś by się stało i na jak długo jest 

gwarancja zapewniona oraz kogo będzie pociągnąć się do odpowiedzialności?  

Przewodniczący komisji Robert Matkowski odpowiedział, że komisja do 

tego dąży, aby się tego dowiedzieć. Dodał, że nie było ustaleń z ZIK-iem 

odnośnie kanalizacji sanitarnej, deszczowej nie ma, więc nie było ustaleń.  

Radny Marek Kupś zapytał czy był wykonywany przegląd całej instalacji 

sanitarnej Placu Pocztowego? 

Pan Roman Dacków, potwierdził, że było to wykonane od ulicy Wita 

Stwosza do ronda i od sklepu Sosenka do ronda też, natomiast dalej kanalizacji 

sanitarnej nie ma.  

Radny Edward Joachimiak dodał, że wykonawca ma projekt i ma go 

wykonać zgodnie ze sztuką. Jeśli w procedurze tworzenia projektu projektant 
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wskaże, że wykonawca ma wykonać projekt tak jak jest on stworzony to 

wykonawcy nie można nic zarzucić, bo wykonał swoja pracę zgodnie  

z projektem.  

Pan Roman Dacków wyjaśnił, że projektanta nikt nie odrzuca od 

współpracy jak wchodzi wykonawca. Wykonawca jest w ciągłym kontakcie  

z projektantem, bo jeśli pojawi się jakieś lepsze rozwiązani, coś trzeba 

poprawić, to projektant musi wzmiankę na projekcie wpisać.  

Radny Zygmunt Czarny zapytał jak wygląda Targowisko, czy faktycznie 

stoi woda na placu targowiska? 

Radny Wojciech Magdziarz i radny Marek Kupś poinformowali, że woda 

stoi na placu. Nie wyobrażali sobie co  by było, gdyby padał obfitszy deszcz. 

Zapewne dostępność do stanowisk przez kupujących byłaby ograniczona przez 

stojącą wodę. Niestety sprzedający i kupujący będą stać w wodzie jak będzie 

padał deszcz, nieodpowiednio są podłączone rury spustowe do studzienek, 

strumień wody idzie koło studzienki. Radni są zdania, że ktoś wykonywał tą 

pracę, ktoś ją odebrał. Zakładając, że projekt został wykonany prawidłowo, czyli 

jest to wina wykonawcy i odbierających. W momencie odbioru prawdopodobnie 

nie było deszczu, ale można zmierzyć, czy właściwie zostały wykonane spadki, 

aby ta woda spływała do studzienki.  

Radny Edward Joachimiak poddał pod rozwagę sytuację, kiedy jest 

zaplanowana powierzchnia (polbruk, asfalt) w jakim stopniu projektant musi 

uwzględnić spadki do istniejącej infrastruktury. 

Radny Zygmunt Czarny zauważył, że jest problem z miejscem, gdzie 

docelowo w CIS-ie ma być kino plenerowe, będzie ono niezadaszone, ciekawe 

jak to będzie wyglądało jak będzie padał deszcz.  

Pan Roman Dacków stwierdził, że jak budowa się skończy, to wtedy 

zostanie założony sprzęt, które tą wodę będą wypompowywać, takie są praktyki. 

Na bieżąco usterki zgłaszane od wykonany CIS-u są naprawiane. Współpraca 

jest zachowana.  
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Radny Wojciech Magdziarz zauważył, że lady handlowe w projekcie nie 

były uwzględnione, a lokale handlowe w projekcie były bardzo ważne. Nie 

rozumiał po co w ogóle lokale handlowe na Targowisku. 

Radny Edward Joachimiak zauważył, że 90% targowisk takie lokale 

handlowe posiada.  Dodał, że wizualizacja nie jest projektem. Wyjaśnił, że 

podczas rozmów z osobami, które sprzedają na Targowisku dowiedział się, że 

im takie lady w ogóle nie są potrzebne, ponieważ mają swoje stoły z których 

korzystają. Obawiają się wyższej odpłatności za to, że korzystają z tych lad 

handlowych. Są różne poglądy na temat lad handlowych i lokalu handlowych.  

Przewodniczący komisji podsumował tą część posiedzenia. Wyjaśnił, że 

uzgodnień w sprawie kanalizacji deszczowej nie było, ponieważ sieci 

kanalizacji deszczowej nie było.  Uzgadniano sieć kanalizacji sanitarnej  

i wodociągowej.  

Radny Zygmunt Czarny złożył wniosek o zakończeniu dyskusji  

i kontroli dotyczącej Targowiska Miejskiego. 

Radny Marek Kupś stwierdził, że dyskusja w temacie była potrzebna, 

ponieważ temat kontroli też jest poważny. Zainwestowano ogromne pieniądze  

w tą inwestycję i zostały wykorzystane w nieodpowiedni sposób.  

Przewodniczący komisji Robert Matkowski ogłosił przerwę 5 minutową, po 

przerwie wznowiono posiedzenie. 

Radny Marek Kupś zapytał o łączny koszt rozbudowy Targowiska 

Miejskiego i utrzymał informację, że koszt to około 3.360,000 zł. 

Przewodniczący komisji dodał, że koszt pewnie będzie jeszcze większy, 

ponieważ wynikają dodatkowe faktury za wykonanie dodatkowych prac.  

Radny Edward Joachimiak dodał, że jeśli teraz komisji zakończy tą 

kontrolę, to wnioski złożone przez komisję będą miały realną szansę wpłynąć na 

pracę przy CIS. Uważał, że długo temat CIS-u i Targowiska jest omawiany. 

Jeżeli komisja uzna, że trzeba będzie to kontrolować, to wtedy Rada Miejska 

może dać nam pozwolenie na tą kontrolę.   
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Przewodniczący komisji Robert Matkowski poddał pod głosowanie  

wniosek o zakończeniu kontroli dotyczącej Targowiska Miejskiego. 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Ad 5) Kontrola wykorzystania obiektów infrastruktury sportowej  

i turystycznej gminy Trzcianka. 

Radni dyskutowali na temat wynajmowania Hali sportowo - 

widowiskowej w Trzciance. Ważnym elementem jest odpowiednia promocja, 

którą zająłby się manager takiego obiektu. Podczas  dyskusji złożono 

następujące wnioski: 

Komisja Rewizyjna wnosiła o udzielenie informacji z czego wynika brak 

zainteresowania wynajmu w godzinach po południowych Hali Sportowo-

Widowiskowej. Jaki jest źródło tego problemu, czy jest to spowodowane 

brakiem finansów? 

Komisja Rewizyjna wnosiła o przygotowanie zestawienia wykorzystania hali 

sportowo-widowiskowej w 2019 r. (przygotowane przez zarządzającego 

obiektem), zastawienia korzystania z hali w 2019 r. prowadzone przez Referat 

Edukacji, Kultury i Sportu oraz harmonogramu korzystania z hali w roku 

szkolnym 2019/2020. 

Komisja Rewizyjna wnosiła o przedstawienie stanu prawnego obiektu sali 

gimnastycznej w Rychliku (dawniej i obecnie). 

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji. 

Przewodniczący komisji Robert Matkowski odczytał treść odpowiedzi na 

wnioski z kontroli tematycznej pn. „Zamówienia publiczne i przetargi dotyczące 

przebudowy i rozbudowy cmentarza komunalnego w Trzciance” zawarte  

w protokole Nr 18/19 z dnia 13 listopada 2019 roku  - załącznik Nr 1 do 

protokołu. Niniejsze pismo Przewodniczący komisji otrzymał do wglądu 

11.02.2020 r. 
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Członkowie komisji dyskutowali nad odpowiedziami na wnioski 

pokontrolne. 

Ad 7) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Przewodniczący komisji Robert Matkowski odczytał treść wniosków  

i odpowiedzi na nie. Ponadto złożono wnioski: 

Przewodniczący Komisji Robert Matkowski zwrócił się z zapytaniem, czy 

byłaby możliwość skonfigurowania monitoringu miejskiego z Komisariatem 

Policji w Trzciance. 

Komisja Rewizyjna wnosiła,  aby na kolejne posiedzenie komisji  przygotować 

Umowę określającą miejsca pochówkowe na terenie całego cmentarza, która jest 

do wglądu w Referacie Ochrony Środowiska i Rozwoju Wsi.  

Radny Wojciech Magdziarz wnosił o uzupełnienie ubytków poprzez 

doziarnianie drogi o Numerze 23 Droga pożarnicza na granicy Trzcianki  

i Stradunia. Są zbyt duże ubytki, które uniemożliwiają możliwość dojechania do 

miasta. Jest to prośba 35 rodzin, które mieszkają w tamtym rejonie. 

Ad 8) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący komisji 

Robert Matkowski dziękując wszystkim za udział w dyskusji, zamknął posiedzenie.  

 

 

  Protokolant               Przewodniczący Komisji  

Ewelina Ćwiek                  Robert Matkowski 

 


